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                 RM.0002.8.2015 

 P R O T O K Ó Ł NR XII/15 
z sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku 

z dnia 28 grudnia 2015 r. 
 

XII sesja Rady Miejskiej w Kamieńsku VII kadencji odbyła się w sali posiedzeń Rady Miejskiej 

w Kamieńsku w godz. 11
30

 – 14
50

. 

Stan radnych 15. Obecnych na sesji 14 radnych.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Na sesję zostali zaproszeni: Burmistrz Kamieńska Bogdan Pawłowski, Sekretarz Gminy – 

Ryszard Kurman, Skarbnik Gminy – Maria Ozga, radca prawny – Edyta Szwed, Przewodniczący 

Komisji do przyznawania nagród – Wiesław Kociniak oraz media: „Co Nowego”, „Między 

stronami”,  NTL Radomsko. 

Ponadto w sesji uczestniczył Pan Waldemar Zbierański – mieszkaniec Kamieńska. 
 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 
Na sesję zostali zaproszeni również sołtysi z poszczególnych sołectw.                                   
 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do protokołu 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów: Nr X/15 z dnia 23 listopada 2015 r. i Nr XI/15 z dnia 4 grudnia 

2015 r. 

4. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji stałych. 

5. Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych na terenie gminy. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza 

między sesjami. 

7. Rozpatrzenie skargi na uchwałę Nr XXX/332/13 Rady miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 

lutego 2013 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Kamieńsk. 

8. Przyjęcie budżetu gminy na 2016 rok. 

9. Zatwierdzenie planu pracy Rady Miejskiej na 2016 rok. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015; 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2019; 

3) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych; 

4) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie na 

lata 2016-2020; 

5) w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich znajdujących 

się na terenie Gminy Kamieńsk; 

6) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamieńsku.  

11. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

12. Sprawy różne. 

13. Zakończenie obrad. 

W załączeniu do protokołu – Zawiadomienie o zwołaniu XII sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku z 
proponowanym porządkiem obrad.                                                                                          Załącznik Nr 4  
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 p u n k t  1 

Otwarcie posiedzenia. 
 

Otwarcia XII sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku VII kadencji dokonał Przewodniczący Rady 

Jarosław Kozik witając radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że 

na stan 15 radnych obecnych jest 14, stanowi to quorum, a więc Rada może obradować i 

podejmować uchwały.  
 

p u n k t  2 
 

Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

 

Burmistrz B.Pawłowski zgłosił wniosek: 

 „O rozszerzenie punktu „Podjęcie uchwał” o uchwałę w sprawie wydatków budżetu 

gminy, które w 2015 roku nie wygasają z upływem roku.” 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie ww. wniosku. Głosowało 14 radnych. 

„Za” przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 

jednogłośnie. 

 
Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Po zmianie porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów: Nr X/15 z dnia 23 listopada 2015 r. i Nr XI/15 z dnia 4 grudnia 

2015 r. 

4. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji stałych. 

5. Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych na terenie gminy. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza 

między sesjami. 

7. Rozpatrzenie skargi na uchwałę Nr XXX/332/13 Rady miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 

lutego 2013 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Kamieńsk. 

8. Przyjęcie budżetu gminy na 2016 rok. 

9. Zatwierdzenie planu pracy Rady Miejskiej na 2016 rok. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015; 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2019; 

3) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych; 

4) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie 

na lata 2016-2020; 

5) w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich 

znajdujących się na terenie Gminy Kamieńsk; 

6) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Kamieńsku; 

7) w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2015 roku nie wygasają z upływem 

roku. 

11. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
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12. Sprawy różne. 

13. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik przeszedł do punktu 3. porządku obrad. 

 

p u n k t  3 
 

Przyjęcie protokołów: Nr X/15 z dnia 23 listopada 2015 r. i Nr XI/15 z dnia 4 grudnia 2015r. 
 

1. Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr X/15 z dnia 23 listopada 2015 r. 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie ww. protokołu. Głosowało 14 radnych. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. W wyniku 

głosowania protokół został przyjęty. 

 

2. Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr XI/15 z dnia 4 grudnia 2015 r.  
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie ww. protokołu. Głosowało 14 radnych. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. W wyniku 

głosowania protokół został przyjęty. 

 

W związku z wyczerpaniem punktu 3 Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 4. porządku 

obrad. 

p u n k t  4 
 

Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych. 

 

Sprawozdania z działalności poszczególnych Komisji Rady w okresie od 04 do 28 grudnia 2015 r. 

kolejno zdali: 

1) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – radny Wojciech Tarnowski; 

2) Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej –radny 

Artur Wiewióra; 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – radny Stefan Górny; 

4) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Waldemar Wasiński; 
 

Ad.1) 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania z działalności Komisji Planowania, Budżetu i Finansów. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

 
Ad.2) 

Radny F.Stępień poprosił, aby Komisja bezpieczeństwa zajęła się tematem składowiska odpadów 

w Barczkowicach. Dodał: „Mieszkańcy takie pytania zadają żeby Urząd się zainteresował, co tam 

się dzieje i co tam zwożą, bo tam teraz i wieczorami i rano potężne tiry jeżdżą, potężne gabaryty.” 

 

Przewodniczący Komisji, radny A.Wiewióra wyjaśnił, że w planie Komisji w pierwszym kwartale 

jest ujęta wizytacja tej instytucji. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  stanowi 
załącznik Nr 6 do protokołu. 
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Ad.3) 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 7 do protokołu 

 
Ad.4) 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 8 do protokołu 

 

W związku z wyczerpaniem punktu 4. porządku obrad. Przewodniczący Rady przeszedł do 

punktu 5.  
 

p u n k t  5 
 

Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych na terenie gminy. 

 

Burmistrz B.Pawłowski przedstawił informację na temat realizacji inwestycji zaplanowanych na 

2015 rok.  
W załączeniu do protokołu – ww. informacja.                                                                           Załącznik Nr 9 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionych informacji. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poinformował, że o udzielenie głosu w tym punkcie zwrócił się 

mieszkaniec Kamieńska – Pan Waldemar Zbierański, więc teraz udziela mu głosu. 
 

W załączeniu do protokołu – pismo Pana W.Zbierańśkiego o udzielenie głosu w punkcie 5.  Załącznik Nr 10 

 

P. Waldemar Zbierański wyjaśnił, że prosił o głos w tym punkcie, ponieważ sprawa, którą chce 

przedstawić dotyczy inwestycji gminnych w obrębie 7., ulic: Akacjowa, Dębowa i Sosnowa, a 

konkretnie chodzi o oświetlenie: Dodał: „Mija rok czasu odkąd złożyliśmy prośbę do Burmistrza 

Kamieńska (w grudniu 2014 r. złożyliśmy prośbę) zgodnie z pewnymi ustawami, które obligują 

burmistrza do wykonania oświetlenia na tych trzech ulicach i po jakimś czasie dostaliśmy taką 

krótką informację od burmistrza, że brak jest pieniędzy na zrobienie tej inwestycji. Proszę Państwa, 

tu Pan Burmistrz wymieniał, że jest zrobiona kanalizacja na tych ulicach, że będą pewne 

inwestycje prowadzone. Dla nas istotnym punktem jest brak oświetlenia tych ulic ze względów 

bezpieczeństwa. Są pewne paragrafy, jeżeli chodzi o ustawy, o rozporządzenia Ministra Transportu 

i Gospodarki Morskiej, które wymagają na urzędnikach wykonanie tego oświetlenia. Czekaliśmy 

rok czasu i nic to nam nie dało, nie mamy dalej tego oświetlenia. Miasto jakby idzie dalej w 

sprzedaży tych działek, nowy przetarg ogłoszono na sprzedaż działek, niedawno, jakieś pół roku 

temu zostały też sprzedane działki i te pieniądze jednak gdzieś zostały zainwestowane. Miasto dalej 

jakby sprzedaje działki a my jako mieszkańcy nie mamy perspektyw, co do inwestycji w to osiedle. 

Nie wymagamy (taka prośba dzisiaj jest złożona po raz drugi do Pana Burmistrza) nie wymagamy 

chodników dróg kanalizacji, którą Pan Burmistrz będzie wykonywał, bo większość mieszkańców 

zainwestowało w szamba betonowe i na razie ta kanalizacja nam jest niepotrzebna. Mówię, 

występuję w imieniu grupy mieszkańców o zrobienie oświetlenia, które tam jest bardzo potrzebne. 

Jest to teren zalesiony, mało dostępny, a większość ludzi, którzy tam będą mieszkać to są ludzie 

młodzi z małymi dziećmi. Myślę, że Pan Burmistrz i Szanowna Rada też przychyli się do tego, że 

może rozpatrzy ten problem ogólnie, że jako mieszkańcy płacimy podatki – mówię – wykonaliśmy 

pewne inwestycje za własne pieniądze, bo kupiliśmy tereny zalesione bez dostępu do drogi. Nasze 

prośby, które wpływały do burmistrza wymusiły to, że ta droga wreszcie jest. Chcemy żeby 

Państwo przychylili się do tej naszej prośby, którą wystosowaliśmy do Pana Burmistrza.    

Bodźcem takim, który nas tutaj poruszył jest wykonanie oświetlenia (jednak można wykonać 
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oświetlenie) na ulicy Zjednoczenia czy w miejscowości Barczkowice. Oczywiście bardzo dobrze, 

że jest robione oświetlenie tylko chciałem Państwu przedstawić, że w miejscowości Barczkowice 

na tej drodze, na której zostało wykonane oświetlenie gmina nie sprzedawała żadnych działek a 

udało się zrobić oświetlenie dla dwóch domów. Tutaj są trzy ulice, na których gmina będzie 

sprzedawać nowe działki a tego oświetlenia nie ma. Mówię w imieniu mieszkańców; dla nas 

istotnym jest nie kanalizacja (no, chętnie skorzystamy z tej kanalizacji jak będzie czy z dróg, które 

tam się może kiedyś pojawią) dla nas istotne jest oświetlenie. Z tego co się orientujemy (to też 

napisaliśmy w prośbie) jest wykonany nawet projekt tego oświetlenia, więc myślę, że ta inwestycja 

by nie poniosła aż takich skutków finansowych zwłaszcza z perspektywy czasu, gdy te działki będą 

dalej sprzedawane. Także chciałem Państwa zainteresować. Rok czasu czekaliśmy i nic w tej 

kwestii nie jest zrobione. Być może w planach inwestycyjnych będzie to oświetlenie robione, ale to 

chciałbym usłyszeć... Jak już jestem przy głosie to mam taką prośbę, bo też zwracaliśmy się (ta 

grupa mieszkańców) zwracaliśmy się do władz miasta żeby informować nas, bo my też 

zwracaliśmy się o budowę kanalizacji (generalnie o infrastrukturę) no i jest zbudowany kawałek 

kanalizacji na ulicy Sosnowej, oczywiście fajnie tylko, że miesiąc wcześniej jeden z mieszkańców 

zainwestował w utwardzenie działki, zakupił szambo. Mamy taką prośbę do Pana Burmistrza, że 

jeżeli wpływa prośba żeby Pan Burmistrz nas informował o tym, jakie są planowane inwestycje, 

żeby ludzie nie zakupywali szamb żeby terenu nie utwardzali a później ten teren rozwalali, a 

szambo będzie stało z boku, bo jest kanalizacja robiona. Także taką prośbę do Pana Burmistrza 

tutaj w imieniu swoim i w imieniu mieszkańców kieruję. – Mówię – staraliśmy się tę sprawę 

załatwić przez pisanie pism, ale nic z tego nie wyszło a sytuacja jest taka jaka jest. Mamy małe 

dzieci, droga jest już rozjeżdżona (wiadomo tam toczą się budowy) jest ciemno, a oświetlenie ulicy 

ze względu na bezpieczeństwo ruchu drogowego jest tam nam niezbędne.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział: „Proszę Państwa, to tak wygląda jakby gmina chciała 

wszystko zrobić żeby tym mieszkańcom tam nic nie zrobić. Ja się pytam, po co zrobiono projekt 

tego oświetlenia po to żeby zrobić projekt czy po to żeby go realizować? No chyba po to żeby go 

realizować... Dzisiaj Państwo tutaj mają informację za rok 2015 gdzie mówimy o budynkach przy 

trasie szybkiego ruchu na ulicy Wieluńskiej gdzie robimy oświetlenie. I tam dopiero są robione 

projekty i mieszkańcy są zadowoleni. Proszę Państwa, czy wszystkie miejsca w naszej gminie tam 

gdzie są budynki są oświetlone? Nie. I tych oświetleń realizujemy w miarę dużo i na pewno to 

osiedle też będzie oświetlane. Natomiast padło takie stwierdzenie, że to nie będzie dużo kosztować. 

Co to znaczy nie będzie dużo kosztować? Bo ja się obawiam, że to oświetlenie będzie kosztować 

tyle, co akurat gmina za te działki wzięła pieniędzy. Samo oświetlenie. Nie mówię o drogach, nie 

mówię o chodnikach, nie mówię o kanalizacji. Tam jest zrobiony projekt kompleksowy na 

wszystko i na kanalizację i na drogi i na deszczówkę i na chodniki żeby później jedno z drugim się 

nie gryzło. I mogę powiedzieć, że to oświetlenie chcemy i myślę, że będziemy robić jak będą 

środki finansowe. Tylko trzeba pamiętać o tym, co mieszkańcy rozumieją pod pojęciem tego 

oświetlenia. Ja może zapytam czy to przy waszych domach czy całe osiedle ma być oświetlone?.. 

 

P. Waldemar Zbierański podkreślił, że mieszkańców interesuje oświetlenie pewnej części ulicy 

gdzie będzie to wynikało z bezpieczeństwa dla mieszkańców czy bezpieczeństwa ruchu 

drogowego. Dodał: „No ja nie chcę Panie Burmistrzu w tym momencie polemizować czy to ma 

być 10 czy 15 lamp. To Pan musi to w taki sposób rozmieścić żeby było dobrze. Ja nie zwracam się 

tylko o swój dom. Dla mnie oświetlenie z ulicy Hubala wystarczy. Ja uważam, że ci ludzie, którzy 

będą za chwilę mieszkać na ulicy Sosnowej oni mają problem, bo tam rzeczywiście jest bardzo 

ciemno. Postawienie dwóch czy trzech lamp daje taką możliwość, że coś to da. A – mówię – ja nie 

chcę polemizować na temat ile to kosztuje czy potrzeba 10 czy 15 lamp czy jest projekt, bo ja 

wiem, że to może dużo kosztować. Ale Panie Burmistrzu, gdy się robi oświetlenie w 

Barczkowicach dla dwóch domów i jest to do wykonania a nie robi się tam gdzie się sprzedaje te 
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działki i za to się bierze pieniądze?.. Tam w Barczkowicach są prywatne działki. Tu są działki 

gminne, które gmina sprzedawała, dlatego występujemy. My, grupa mieszkańców, oczekujemy od 

Pana odpowiedzi, że Pan Burmistrz poinformuje nas, że – nie wiem– w roku 2016 czy 2017 będzie 

ta inwestycja prowadzona. I dla nas to jest istotne.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski: „Ja bym tym mieszkańcom Barczkowic tak nie zazdrościł, bo tam było 

wybudowanie kawałka linii i oświetlenie w stu procentach tam gdzie są budynki gdzie jest droga i 

też jest ciemno . Ale za bardzo bym im nie zazdrościł, bo jeszcze im się to światło nie zaświeciło a 

już im zazdrościmy – to jest raz. Po drugie – chcąc zrobić oświetlenie na tych ulicach to trzeba by 

było pociągnąć linię energetyczną całą (i tak będziemy robić) a dopiero w pewnych momentach 

zgodnie z projektem a nie z tym jak mamy widzimisie. Zacząłbym od tych miejsc gdzie są budynki 

i tam te lampy ustawiał żeby nie zrobić na początku ulicy trzech lamp a budynki są na końcu. Ja 

bym tak to widział. Jeżeli Państwo widzicie to inaczej to się różnimy. Następne twierdzenie, że nie 

ma dzisiaj potrzeby budowania kanalizacji to ja się z tym nie zgodzę... 
 
Następnie wywiązała się polemika w trakcie, której Pan W. Zbierański zaznaczył, że ani on ani 
mieszkańcy w imieniu, których występuje nie zazdroszczą mieszkańcom z ulicy Spacerowej w 
Barczkowicach tylko czują się trochę poszkodowani, ponieważ kupili działki od gminy, dali gminie 
zarobić, a gmina inwestuje w oświetlenie, w kanalizację, tam gdzie są działki prywatne. Ponadto 
wyraził nadzieję, że zainteresował tym problemem Radę Miejską i że radni na komisjach rozważą 
pismo, które przedłożył w imieniu mieszkańców ulic: Sosnowa, Dębowa i Akacjowa. 
Burmistrz B.Pawłowski wyjaśnił, że jeżeli chodzi o ulicę Spacerową w Barczkowicach to tam jest krótki 
kawałek ulicy (do wybudowania było ok. 60 metrów kanalizacji) i to zostało zrobione, bo to jest proste. 
Natomiast, jeżeli chodzi o wybudowanie kanalizacji na całym osiedlu gdzie jest kilkaset metrów i ileś 
przepompowni to jest już inna kwestia niemniej w miarę możliwości finansowych będzie to realizowane. 

Dodał: „Jeżeli chodzi o oświetlenie to jest zrobiony projekt i wiemy gdzie to rozmieszczać i teraz 

jest tylko kwestia czy w 2016 roku wygospodarujemy środki na realizację tego projektu. Myślę, że 

część środków na pewno i tam gdzie mamy zrobione projekty i da się je realizować częściowo to 

będziemy robić i myślę, że już w 2016 roku pewne działania tutaj będą, jeżeli chodzi o to 

oświetlenie. Wydaje mi się, że nie będzie to zrobione w ciągu jednego roku, dlatego że to jest duży 

obszar i tam tych lamp jest naprawdę dużo i naprawdę będzie to rzecz kosztowna...  

 
/polemika i gwar na sali obrad/ 

 
Przewodniczący Rady J.Kozik przerwał dyskusję, poprosił o merytoryczną dyskusję, następnie głos 
oddał radnemu M.Kopcikowi  
 

Radny M.Kopcik podkreślił, że uważa, że tym mieszkańcom należy się oświetlanie. Dodał: „Nie 

wiem, kto tam jest radnym w tym okręgu wyborczym, ale znając te ulice: Sosnową, Dębową i 

Akacjową (każda z tych działek kosztowała w granicach 40-60 tysięcy złotych) już tam około w 

dziesięciu posesjach ktoś mieszka i rzecz w tym rzecz, że jest to teren bardzo zaciemniony. Tam 

jest bardzo ciemno, tam są chaszcze i nie chcę mówić co jeszcze. Oczywiście wysypane są te drogi 

tylko mam pytanie, jeżeli dojdzie do jakiegoś nieszczęścia (tam sporo dzieci mieszka) niech ktoś 

wieczorem wpadnie w jakiś dół czy jakąś inną przeszkodę, kto będzie wtedy odpowiadał. I myślę, 

że tutaj Pan Zbierański ma słuszną rację, że się upomina o te lampy, bo to jest w pierwszej 

kolejności. Chodzi o bezpieczeństwo tych mieszkańców. I mam taką sugestię, bo w pierwszej 

kolejności powinno być wybudowane oświetlenie, w następnej oczywiście kanalizacja i inne 

rzeczy, ale nikt z nas nie chciałby mieszkać w ciemnościach. Tym bardziej, że jeżeli gmina 

sprzedawała te działki to zapewniała, co w pierwszej kolejności będzie tam robiła. Jeżeli 

mieszkańcy występują, że chcą oświetlenie to trzeba im udostępnić w jak najszybszym terminie, bo 

ja zadaję pytanie, co się stanie, jeżeli tam dojdzie do nieszczęścia, ktoś będzie szedł wieczorem nie 

ma oświetlenie i coś komuś się stanie?” 
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Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że nikt nie mówi, że nie będzie tam oświetlenia. Dodał:  

„Proszę Państwa, może niektórzy mieszkańcy z innych miejscowości by chcieli zapytać a co z 

oświetleniem gdzie ktoś mieszka 20, 30 lat i nie ma tego oświetlenia. Czy wszędzie jest 

oświetlenie? A może porównajmy standard oświetlenia czy ilość pieniędzy, które kładziemy co 

roku w oświetlenie z innymi gminami czy tak rzeczywiście jesteśmy na szarym końcu? Po drugie 

ja bym tu nie dzielił mieszkańców na tych, którzy kupili działki od gminy a tych, którzy nie kupili 

od gminy, bo chyba takiego podziału nie powinno być. Z drugiej strony wpływy gminy, które są za 

te działki gdyby policzyć dzisiaj włożone tam pieniądze to nie wiem czy to by się już nie 

zbilansowało... To oświetlenie będzie tam robione na pewno, jeżeli Państwo wyrazicie zgodę na to 

żeby, jeżeli środki jakieś znajdziemy (a myślę, że znajdziemy) w budżecie żeby zacząć budować to 

oświetlenie, bo – mówię – proces inwestycyjny tam jest zapoczątkowany, bo jest zrobiony projekt i 

tam ten teren będzie zagospodarowany.” 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik podkreślił, że na dzisiaj temat został wyczerpany, ale problem jest, 

natomiast ogromną wartością jest to, że dzisiaj można otwarcie na ten temat dyskutować. Dodał: 

„Ja tutaj przychylę się do wszystkich głosów, które tu zostały powiedziane począwszy od Pana 

Waldemara Zbierańskiego skończywszy na Panu Burmistrzu. Mamy deklarację i myślę, że tutaj 

wszyscy jak siedzimy będziemy szukać środków na realizację tej inwestycji. Ja także zgodzę się, 

co do jednej zasady, która tu została wypowiedziana, że nie powinniśmy zapominać o 

mieszkańcach naszej gminy, którzy dopominali się wielokrotnie przez wiele lat o kanalizację,         

o oświetlenie i nawet nie mogli się wypowiedzieć w tej kwestii.  

Następnie, w związku z wyczerpaniem punktu 5. porządku obrad, Przewodniczący Rady przeszedł 

do punktu 6.  
 

p u n k t  6 

Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza między 

sesjami. 

 

Burmistrz Kamieńska P. Bogdan Pawłowski zdał sprawozdanie z działalności między XI i XII 

sesją w kolejności: 

1. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

2. Sprawozdanie z działalności burmistrza. 

Ad. 1. 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania z realizacji uchwał. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 

Ad. 2. 

Burmistrz B.Pawłowski zaznaczył, że od ostatniej sesji nie było dużo czasu niemniej chciałby 

przekazać kilka kwestii. Dodał: „Zgodnie z sugestią Pana radnego Mariana Kopcika spotkałem się 

z księdzem proboszczem w sprawie śmieci koło cmentarza (tych tabliczek). Ksiądz proboszcz 

prosił o przekazanie informacji, że dodatkowo pojawiły się koło cmentarza pojemniki na szkło    

(i to było planowane nie wymuszone tym co tutaj mówimy) i wielka prośba żeby korzystać z tych 

pojemników na szkło, bo jest dużo zniczy, są to śmieci bardzo ciężkie bardzo kosztowne i prośba 

żeby taką drobną segregację zrobić. Są również kosze, które są przez parafię opłacane, jeżeli 

chodzi o śmieci inne. Jeszcze rozważaliśmy z księdzem proboszczem możliwość wydzielenia 

miejsc na śmieci typu wieńce, wiązanki, żeby nie zapychać tych małych koszy. Takie miejsca 

mają się pojawić i tam byłaby możliwość składania wieńców i tam byłaby informacja, że w tym 

miejscu trzeba składać. Oczywiście ktoś, kto się opiekuje cmentarzem te wieńce sukcesywnie by 

sprzątał. Myślę, że to byłoby dobre rozwiązanie.  
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2. Koncert chóru w kościele w Kamieńsku; 

W dniu 10 stycznia 2016 r. po wieczornej mszy świętej Parafia wspólnie Gminą Kamieńsk 

organizuje koncert kolęd w wykonaniu chóru im. Stanisława Moniuszki z Radomska i prośba też 

do Państwa żebyście to rozpropagowali żeby sporo osób przyszło. Myślę, że to będzie na pewno 

na wysokim poziomie, na pewno będzie to koncert bardzo profesjonalny. Ostatnio przez 

Katolickie Stowarzyszenie Młodzieży były przedstawiane jasełka i trochę ludzi było. Coraz 

więcej ludzi korzysta z takiej możliwości. 

 

3. Spotkania opłatkowe; 

W kilku takich spotkaniach brałem udział. Jest to okres świąteczny gdzie się składa różne 

życzenia gdzie są przekazywane życzenia. Tutaj chciałem Państwu przekazać na ręce 

Przewodniczącego Rady i na ręce Państwa radnych życzenia od wielu instytucji od wielu osób, 

które w tym okresie chcą nas w miły sposób potraktować. 

 

4. Spotkania; 

Odbyłem krótkie spotkanie, jeżeli chodzi o drogę powiatową do Pytowic, o Gałkowice Stare - ten 

przystanek. Również chcemy wypracować wspólne działania z powiatem, jeżeli chodzi o drogi 

powiatowe, o to żeby te drogi były remontowane w przyszłości. Niestety nie mam dla Państwa 

dobrej informacji, bo drobna sugestia powiatu jest taka, że jeżeli gmina będzie dokładać do tych 

remontów to remonty będą bardziej skuteczne. 

Również, jeżeli chodzi o drogi; droga Napoleonów i Huta Porajska, chciałem Państwu 

przypomnieć, że właściwie jeszcze w wakacje były z Panem Wójtem spotkania i ustaliliśmy, że 

wspólnie będziemy to remontować. Na początku września na sesji przeznaczyliśmy 75 tysiecy na 

remont tej drogi – dokładnie tyle ile Pan Wójt wyszacował, że chciałby od nas uzyskać żeby tę 

drogę wyremontować. Podpisaliśmy później stosowne porozumienie. Natomiast, kiedy 

przystąpiono do realizacji i remontu tej drogi (była to końcówka grudnia) Pan Wójt do mnie 

zadzwonił, że niestety ta droga nie będzie w tym roku wyremontowana, dlatego że jak geodeci 

wyznaczyli trasę tej drogi to ona przebiega nie w tym zakresie zajeżdżonym teraz tylko z boku 

tam gdzie jest zwał częściowo. I Pan Wójt mówi, że nie wie na dzień dzisiejszy jak ten problem 

rozwiązać. Szukają rozwiązań i formalnych i prawnych żeby tam tę drogę wyremontować. Pan 

Wójt Drozdek zapytał mnie, jeżeli uda się znaleźć takie rozwiązania na przyszły rok, co ja sadzę o 

możliwości wsparcia ich budżetu naszymi środkami żeby tę drogę wspólnie wyremontować. 

Stwierdziłem, że jeżeli Rada Miejska taką moją decyzję poprze to jestem jak najbardziej za tym 

żeby te środki przenieść na przyszły rok i w przyszłym roku to zrobić. Natomiast nie wiem, kiedy 

i nie wiem, za jakie pieniądze, bo na pewno będą to większe pieniądze niż teraz, bo ten teren 

trzeba nie tylko wytyczyć i utwardzić, jak było do tej pory, ale również trzeba go będzie jakby na 

nowo wyrównać.”  

 

Radny M.Kopcik zapytał czy to 75 tysięcy zostało przekazane gminie Wola Krzysztoporska? 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że nie. Wyjaśnił, że porozumienie mówiło, że pieniądze 

przekażemy po wykonaniu i odebraniu prac, jako refundację kosztów. Dodał: „Nie dawaliśmy 

tego jako zaliczki tylko po zrobieniu. Te pieniądze zostały i przeszły w nadwyżkę. Ja myślę – 

moja propozycja jest taka – żeby w przyszłym roku te środki znowu przeznaczyć na tę drogę tylko 

obawiam się, że rozwiązania praktyczne mogą być droższe.” 

 

Więcej pytań do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 6. i przeszedł do punktu 7. porządku obrad. 
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p u n k t  7  
 

Rozpatrzenie skargi na uchwałę Nr XXX/332/13 Rady miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 

lutego 2013 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Kamieńsk. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poinformował, że Prokurator Rejonowy w Radomsku skierował do 

Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego – za pośrednictwem Rady Miejskiej – skargę na 

Uchwałę Nr XXX/332/13 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 lutego 2013 r. w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kamieńsk.  Następnie odczytał 

ww. skargę. 
Skarga stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały dotyczący odpowiedzi na 

przedmiotową skargę i o zabranie głosu, w celu udzielenia wyjaśnień, poprosił radcę prawnego. 

 

Radca prawny p.Edyta Szwed podkreśliła, że skargi Prokuratora Rejonowego w Radomsku na 

uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy wpłynęły do 

wszystkich gmin z Powiatu za wyjątkiem Gminy Gomunice. Dodała: „Państwo radni muszą 

skierować odpowiedź na skargę, bo jeżeli tego nie skierujemy to będzie nałożona na Radę 

Miejską grzywna (to jest chyba do 30-krotności średniego miesięcznego wynagrodzenia). Mamy 

termin 30-dniowy stąd temat jest postawiony na sesji obecnej grudniowej, bo wpłynęło na 

początku grudnia. Była opcja albo uwzględniamy skargę, tj. zgadzamy się z prokuratorem albo 

nie uwzględniamy skargi i walczymy przed sądem. Argumentacja powiem szczerze jest, bo tam w 

tej skardze prokuratury są przepisane fragmenty orzeczeń, które niekoniecznie stanem 

faktycznym odpowiadają naszemu regulaminowi, więc jest taka propozycja odpowiedzi na 

skargę, bo uważam, że tak naprawdę niepotrzebnie we wszystkich przypadkach prokuratura 

kwestionuje nasze zapisy. Np., zarzuty, co do smyczy i co do uprzątnięcia to akurat wynika z 

przepisów, więc zobaczymy, co powie sąd, jaki będzie wyrok(...).” 
 
 

Radny F.Stepień zapytał czy to znaczy, że prokuratura wzięła w obronę mieszkańców, bo Rada 

uchwaliła, że za czystość przed posesją odpowiada mieszkaniec?.. 

 

Radca prawny p.Edyta Szwed wyjaśniła, że to wynika wprost z przepisów. Dodała: „Jeżeli chodzi 

o błoto, śnieg, my nadal (właściciele nieruchomości) mamy obowiązek ustawowy tylko w naszym 

wypadku mieliśmy doprecyzować w jaki sposób to ma być wykonywane. I myśmy to 

doprecyzowali stwierdzając, że ma to być wykonywane w sposób nie zakłócający ruchu pieszych 

i pojazdów. Jest to wprost zapisane w art. 5 ustawy o czystości i porządku a my mieliśmy tylko 

doprecyzować, w jaki sposób. I napisaliśmy, że w sposób nie utrudniający. My mieliśmy taki 

obowiązek. Gdybyśmy tego nie napisali wojewoda nie uwzględniłby nam uchwały. Musielibyśmy 

mieć rozstrzygnięcie nadzorcze i konsekwencje z tym związane. Nie rozumiem w ogóle tematu 

dotyczącego psów. Myśmy wpisali, np. że psy mają być wyprowadzane na smyczy, a psy rasy 

agresywnej na smyczy plus kaganiec. Ja osobiście uważam, mieliśmy doprecyzować, jakie 

obowiązki mają właściciele zwierząt żeby nie utrudniać życia ogólnie publicznego, więc biorąc 

pod uwagę tym bardziej rasy agresywne ja nie uważam, że to jest niesłuszne założenie. Tym 

bardziej miałam przypadek w Wielgomłynach, że pies kogoś ugryzł i policja się pytała nas czy 

mamy to w regulaminie uregulowane i było także mieliśmy temat zakończony. Niemniej 

prokuratura teraz wskazuje, że to jest nieprawidłowo, że za bardzo ograniczamy właścicieli 

zwierząt w swobodzie poruszania się psów... I trzeci przykład – dezynfekcja koszy. My mamy 

obowiązek... Nasza gmina nie przejęła obowiązku wyposażenia nieruchomości w pojemniki a tym 
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samym nie na gminie ciąży obowiązek dezynfekcji tych pojemników tylko na mieszkańcach.         

I myśmy to określili. Mieliśmy obowiązek ustawowy, w jaki sposób mieszkańcy mają to 

dezynfekować i myśmy to w sposób bardzo ogólny napisali, że raz na 3 miesiące ma być myty i 

ma uniemożliwiać wydobywanie się przykrych zapachów. I to naprawdę nie są jakieś rzeczy.. 

Prokuratura się sugerowała zupełnie inną sytuacją gdzie tam było nakazane dezynfekcja raz w 

tygodniu, w ogóle bardzo dużo specjalistycznych rzeczy, które wiązały się z dużymi kosztami, 

więc potraktowała nas jak regulaminy bardzo skomplikowane. A my mamy takie zupełnie ogólne 

zapisy, do których się wszyscy mieszkańcy dostosowali. I takie same zapisy ma większość 

powiatu.” 

 

Radny F.Stepień zapytał: „To, jeżeli teraz ja przed swoją posesją nie odśnieżę, błota nie zrzucę, 

bo nie mam czasu pojadę do pracy i coś się wydarzy na tym chodniku, dojdzie do nieszczęścia, 

ktoś złamie nogę to, kto za to odpowiada? Bo jak żeśmy uchwalali ten regulamin to dostałem 

wówczas taką odpowiedź, że to chyba nic się nie wydarzy.”  

 

Radca prawny p.Edyta Szwed wyjaśniła, że w naszym regulaminie nie ma zapisu, że niezwłocznie 

mamy to usunąć tylko mamy usunąć w sposób nieutrudniający... 
 

/polemika i gwar na sali obrad/ 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik przerwał dyskusję, następnie zwrócił się z zapytaniem do Pani 

mecenas, od kiedy obowiązuje ustawa o czystości i porządku? 

 

Radca prawny p.Edyta Szwed odpowiedziała, że ustawa obowiązuje od 13 września 1996 roku. 

Dodała: „Ogólna zasada, która wynika z art. 5 jest taka: Do właściciela nieruchomości należy 

uprzątniecie błota śniegu lodu i innych zanieczyszczeń położonych wzdłuż nieruchomości, przy 

czym za chodnik uznaje się wydzieloną część drogi publicznej służącą dla ruchu pieszego 

położoną bezpośrednio przy granicy nieruchomości. Wyjątek: właściciel nieruchomości nie jest 

zobowiązany do uprzątnięcia chodnika, na którym jest dopuszczony płatny postój lub parkowanie 

pojazdów samochodowych. – To jest przepis ustawy o czystości i porządku w gminach. I my 

mamy w regulaminie (to też przepis czytam, art. 4 ust 2 ustawy, co musi zawierać regulamin) i 

regulamin określał zasady utrzymania czystości i porządku na terenie gminy dotyczące wymagań 

w zakresie utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości obejmujący uprzątnięcie 

błota śniegu i lodu i innych zanieczyszczeń z części nieruchomości służących do użytku 

publicznego. Mielimy obowiązek określić wymagania, czyli sposób realizacji tego obowiązku 

ustawowego i myśmy to określili przez to, że wpisaliśmy, że mamy to zrobić w sposób 

nieutrudniający ruchu pieszych i pojazdów (ogólnie). My mieliśmy taki obowiązek, to, że 

ustawodawca na nas jako na właścicielach nieruchomości nałożył obowiązek tego uprzątnięcia 

błota śniegu i lodu. Także w tym momencie Państwo nie mają innego wyjścia muszą usuwać, 

oczywiście, jeżeli jest bezpośrednio przy granicy z nieruchomością, jeżeli jest pas zieleni to nie 

dotyczy. Co jeżeli jest zdarzenie przy nieruchomościach?.. Ponieważ to jest chodnik, z chodnika 

to najczęściej jest ubezpieczenie z danej jednostki i wtedy jednostka, jeżeli oczywiście szkoda 

spowodowana nie była zawiniona przez mieszkańca, który szedł tylko szkoda z naszej strony to 

wszystko było realizowane z ubezpieczeń. Jeszcze nie widziałam sprawy wytoczonej przeciwko 

mieszkańcowi gminy, chociaż jestem w stanie sobie wyobrazić, że z takim roszczeniem można 

wystąpić.”  

 

Przewodniczący Rady podziękował Pani radcy za wyjaśnienia następnie poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Łodzi na Uchwałę Nr XXX/332/13 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 

lutego 2013 roku w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
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Kamieńsk. Głosowało 14 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny 

głosował „przeciw”, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. W wyniku głosowania uchwała została 

przyjęta wymaganą większością głosów. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/117/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi 
na Uchwałę Nr XXX/332/13 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28 lutego 2013 roku w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kamieńsk.                                               Załącznik Nr 13 

 

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 7. i ogłosił     

15 minut przerwy. 

Po przerwie (w godz. 13
15 

– 13
30

) Przewodniczący Rady wznowił obrady i przeszedł do punktu 8. 

porządku obrad. 
 

p u n k t  8 
 

Przyjęcie budżetu gminy na 2016 rok. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poinformował, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej z dnia 8 

listopada 2010 r. w sprawie procedury uchwalania budżetu Gminy Kamieńsk, budżet na rok 2016 

zostanie uchwalony według następującego porządku: 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

2) odczytanie opinii Komisji Rady dotyczących projektu uchwały budżetowej; 
3) przedstawienie projektu uchwały budżetowej i projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej; 

4) dyskusja; 

5) głosowanie. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Renata Jurczyk kolejno odczytała: 

Ad.1) 

 Uchwałę Nr II/367/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 

z dnia 15 grudnia 2015 r. w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Kamieńsk 

na 2016 rok;  

 Uchwałę Nr II/368/2015 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi z dnia 15 grudnia 2015 r. w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej 

prognozie finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu 

Gminy Kamieńsk. na 2016 rok. 

Ww. uchwały stanowią załącznik Nr 14 do protokołu. 

Ad.2) 

 opinia Komisji Rewizyjnej; 

 opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych; 

 opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska; 

 opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej; 

 opinia Komisji Planowania Budżetu i Finansów. 

Ww. opinie stanowią załącznik Nr 15 do protokołu. 

 
Ad. 3) 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła projekt uchwały oraz załączniki do uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Kamieńsk na rok 2016. Następnie dodała: „Jeszcze mam taką prośbę, 

jakby można było zmienić w załączniku nr 6 (załącznik mówiący o dochodach z budżetu państwa 

do uzyskania przez gminę w związku z realizacją zadań zlecanych) w pomocy społecznej mamy 
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dwa paragrafy – to są wpływy z różnych dochodów 1.000 zł oraz wpływy z tytułu zwróconych 

świadczeń z funduszu alimentacyjnego 36 000 zł. I tutaj proponujemy żeby wykreślić paragraf 

0970 (to 1000 zł) natomiast zwiększyć wpływy ze zwróconych świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego (paragraf 0980) i tutaj by była kwota 37.000 zł.” 
 

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały oraz załączniki do uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2020. Dodała:                  

„Też chcemy jeszcze wprowadzić taką drobną zmianę, dodać jeszcze jedno zadanie do wykazu 

przedsięwzięć pod nazwą: Budowa boiska w Pytowicach – do realizacji w 2016 roku. To by była 

kwota 80.000 zł, zgodnie z budżetem. Tym samym zmieniłby się też wiersz nr 11.3 – wydatki 

objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4. Była podana kwota na 2016 rok 700.000zł, 

teraz wynosiłoby to 780.000 zł. To samo w wierszu 11.4 – 780.000 zł. W wierszu 11.5 zamiast 

600.000 – 740.000; 11.6 (wydatki majątkowe) 11.5 – 2.220.000 zł – nowe wydatki.” 

 

Ad. 4)  

Radny M.Kopcik, zaznaczył, że ma kilka pytań zarówno od strony komisji budżetowej jak i 

komisji oświaty następnie zapytał: „Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa – interesuje mnie 

rozdział 4210 zakup materiałów i wyposażenia. Na co to pójdzie? 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że to jest na paliwo, na zakup środków pianotwórczych, itp. 

 

Następnie radny M.Kopcik zapytał o zakup usług remontowych – co będzie remontowane – oraz 

o kwotę 19.000 zł na zakup usług pozostałych? 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jeżeli chodzi o zakup usług remontowych to zawsze jest taka 

pozycja zabezpieczona w razie jakiś drobnych napraw. Natomiast, co do pozycji usługi pozostałe 

to jest na jakieś świadczenie, np. przeglądy techniczne urządzeń, itp. 

 

Radny M.Kopcik dodał: „Na stronie 10. Programy polityki zdrowotnej – paragraf 2800 – tutaj 

mamy dotacja celowa z budżetu dla pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych 18.000 zł. Interesuje mnie, na co ta kwota pójdzie?” 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że te środki zostały przygotowane na wniosek Pani Kierownik 

SPZOZ natomiast podjęcie ile, na jaki program będzie na sesji styczniowej. 

 

W dalszej kolejności radny M.Kopcik zapytał o następujące kwestie: 

1. „Obiekty sportowe: w rozdziale 6050 – wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych –

140.000 zł. Na co?” 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że 80.000 – budowa boiska w Pytowicach; 40.000 zł – budowa 

hali widowiskowo sportowej w Kamieńsku oraz 20.000 zł – siłownia zewnętrzna w Gałkowicach 

Starych. 

 

2. „Budowa chodnika na ul. Wieluńskiej w Kamieńsku 80.000 zł – po której stronie będzie 

budowa tego chodnika?” 
 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że będzie to budowa ciągu pieszo-rowerowego, czyli 

chodnik plus ścieżka rowerowa, idąc w kierunku Pytowic tam gdzie są budynki po stronie prawej 

(na wysokości tych budynków). Natomiast dalej ze względu na to, że nie ma kanalizacji będzie 

robione pobocze o szerokości 1 – 1,2 m z innego materiału niż asfalt. Dodał: „Dalszy problem jest 
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taki, że musi nad tym usiąść teraz projektant i zobaczyć to co my chcielibyśmy realizować, na ile 

to 80 tysięcy wystarczy i ile dołoży powiat.” 

 

3. „Budowa dróg w obrębie 7... Tam jest 310 tysięcy plus 200 tysięcy na kanalizację i mam 

pytanie, bo jeżeli jest przeznaczone 310 tysięcy na budowę dróg, co będzie za tę kwotę 

310 tysięcy zrobione?” 
 

Burmistrz B.Pawłowski podkreślił, że nie odpowie konkretnie na to pytanie, ponieważ tam te 

środki zabezpieczone są blokowo i trzeba rozpisać na poszczególne paragrafy. Dodał: „To teraz 

zależy od tego, jakie będą możliwości i jak nam się uda pozyskiwać środki zewnętrzne. Tam 

widziałbym wejście z tymi robotami i budowy drogi takiej już konkretnej, ale najpierw, co już 

powiedziałem, budujemy wodociągi, później byłyby utwardzone drogi i później budowa 

kanalizacji sanitarnej, bo to jest kolejny problem żeby ludzie mieli możliwość pozbywania się 

ścieków. Zaczęliśmy budowę kanalizacji sanitarnej od ulicy Sportowej, bo tu można włączyć 

grawitacyjnie w kierunku ulicy Sportowej. Natomiast budowa z drugiej strony jest podyktowana 

tym, że trzeba budować jakby obwodnicę z tyłu i prawdopodobnie z tego, co pamiętam 

przepompownię, czyli to byłyby koszty dosyć znaczne. Ale myślę, że do tego też trzeba byłoby 

się przychylić i tu Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska jest takim miejscem gdzie te środki 

przynajmniej częściowo będzie można pozyskiwać. Później kanalizację deszczową na tych 

odcinkach gdzie można by było robić i zakończyłbym to asfaltem. Na końcu chodniki. Więc może 

z tych środków na drogi byśmy tutaj przesuwali na inne. Generalnie jakąś tam pulę chciałbym 

zabezpieczyć na to osiedle, dlatego że w razie jak pojawią się środki czy w WFOŚ czy w 

środkach unijnych żeby te swoje środki mieć. Również bym widział z tych środków być może 

przesunięcie jakiś kwot na oświetlenie. I od razu mogę Państwu powiedzieć, że jeżeli chodzi o 

oświetlenie to tych środków najprawdopodobniej nie pozyskamy z zewnątrz na oświetlenie 

natomiast na kanalizację i na drogi są szanse.”  

 

4. „Dział 700 rozdział 70005 paragraf 6060 – zakup nieruchomości 100 tysięcy złotych –               

na co ta kwota ma iść?” 
 

Burmistrz B.Pawłowski wyjaśnił, że zakup nieruchomości to jest stała kwota w budżecie gminy 

zarezerwowana na to, co gmina kupuje od mieszkańców na potrzeby gminy i tutaj mogą w to 

wchodzić np. działki drogowe, m.in. działka drogowa między ulica Nowaka a Wojska Polskiego 

czy Głowackiego obręb 2. 

  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Ad. 5) 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie przyjęcie poprawki zgłoszonej przez 

Skarbnik Gminy polegającej na wykreśleniu w załączniku nr 6 do uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy na rok 2016 paragrafu 0970 – wpływy z różnych dochodów – 1.000 zł a dodaniu 

do paragrafu 0980 – wpływy z tytułu zwróconych świadczeń z funduszu alimentacyjnego. I tutaj 

zamiast 36.000 zł będzie kwota 37.000 zł. Głosowało 14 radnych. „Za” przyjęciem poprawki 

głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania ww. poprawka została przyjęta jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Kamieńsk na rok 2016 (z poprawką). Głosowało 14 radnych. „Za” przyjęciem 

ww. projektu uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny „wstrzymał się od głosu”. W wyniku 

głosowania uchwała została przyjęta wymaganą większością głosów. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/118/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016.                                                                   Załącznik Nr 16 
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W dalszej kolejności Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszoną poprawkę do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2020 polegającą na wprowadzeniu dodatkowego 

zadania pn.: Budowa boiska w Pytowicach w roku 2016 za kwotę 80.000 zł oraz następujące 

zmiany: w poz. 11.3 zamiast kwoty 700.000 kwotę 780.000zł; w poz. 11.2 (majątkowe) zamiast 

700.000 – 780.000 zł; w poz. 11.4. (wydatki kontynuowane) zamiast 660.000 kwota 740.000 oraz 

w poz. 11.5 (nowe wydatki inwestycyjne) zamiast 2.300.000 kwota 2.220.000 zł. Głosowało 14 

radnych. „Za” przyjęciem poprawki głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania ww. poprawka 

została przyjęta jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2020(ze zm.). Głosowało 14 radnych.             

„Za” przyjęciem ww. projektu uchwały głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/119/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2020.                        Załącznik Nr 17 

 

W związku z wyczerpaniem punktu 8. Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 9. porządku 

obrad . 
 

p u n k t  9 
 

Zatwierdzenie planu pracy Rady Miejskiej na 2016 rok. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady R.Jurczyk zapoznała radnych z projektem uchwały w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamieńsku na 2016 rok. 
 

Nie zgłoszono uwag. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

planu pracy Rady Miejskiej w Kamieńsku na 2016 rok. Głosowało 14 radnych. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/120/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamieńsku na 2016 rok.                         Załącznik Nr 18 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 9. i przeszedł do punktu 10. porządku obrad. 

 

p u n k t  10 
 

Podjęcie uchwał. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady R.Jurczyk kolejno zapoznała radnych z następującymi projektami 

uchwał: 
 

 

 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015; 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła załączniki do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na rok 2015. Głosowało 14 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało           

14 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/121/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.                                                                      Załącznik Nr 19 
 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2019; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2019. Głosowało 14 radnych. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. W wyniku głosowania uchwała 

została przyjęta wymaganą większością głosów. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/122/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2019.                                 Załącznik Nr 20 

 

 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Głosowało 14 

radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/123/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 Załącznik Nr 21 
 

 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie na 

lata 2016-2020; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie na lata 2016-2020. Głosowało 14 

radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania uchwała została 

przyjęta jednogłośnie 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/124/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie na lata  2016-2020.                

Załącznik Nr 22 

 

 w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich znajdujących się 

na terenie Gminy Kamieńsk; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich znajdujących się na terenie Gminy Kamieńsk. 

Głosowało 14 radnych. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/125/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich znajdujących się na terenie Gminy 
Kamieńsk.                                                                                                                               Załącznik Nr 23   

 
 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamieńsku; 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamieńsku. Głosowało 14 radnych.               

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/126/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamieńsku.              Załącznik Nr 24 

 

 w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2015 roku nie wygasają z upływem roku; 

 

Skarbnik Gminy M.Ozga omówiła ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wydatków 

budżetu gminy, które w 2015 roku nie wygasają z upływem roku. Głosowało 14 radnych.               

„Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr XII/127/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 28.12.2015 r. w 
sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2015 roku nie wygasają z upływem roku.           Załącznik Nr 25 

 

W związku z wyczerpaniem projektów uchwał Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 10.      

i przeszedł do punktu 11. porządku obrad. 

p u n k t  11 
 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny M.Kopcik zapytał jak przedstawia się sprawa przetargu na odbieranie nieczystości?  

 

Burmistrz B.Pawłowski opowiedział, że przetarg został rozstrzygnięty przed świętami teraz 

czekamy na ewentualne odwołania i podpisanie umowy. I jeżeli nic się nie zmieni to od 7 stycznia 

śmieci będą odbierane. 

 

Radny M.Kopcik zapytał czy przetarg wygrała ta sama firma, która odbierała obecnie i jak 

kształtuje się cena? 

 

Burmistrz B.Pawłowski wyjaśnił, że wygrała inna firma – firma JUKO – natomiast cena za odbiór 

jest trochę niższa niż poprzednio. Dodał: „Wystartowało pięć firm, ale jedna firma ta najtańsza nie 

spełniała warunków i została wykluczona. Były rozpatrywane cztery firmy i po rozpatrzeniu 

wygrała firma JUKO. Tutaj mamy taką różnicę, że firma zadeklarowała dwukrotny odbiór 

odpadów wielkogabarytowych na dołach i dwukrotnie w ciągu roku objazdowy odbiór tych 

wielkogabarytowych.” 
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Radny M.Kopcik zapytał czy mieszkańcy będą powiadomieni, kiedy nastąpi odbiór tych śmieci w 

miesiącu styczniu? 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że jest planowany od 7-go stycznia. 

 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 11. i przeszedł do punktu 12. porządku obrad.  

 

p u n k t  12 

Sprawy różne. 

 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

 
 

p u n k t  13 

Zakończenie obrad. 

  

Przewodniczący Rady Jarosław Kozik podziękował radnym i zaproszonym gościom za przybycie 

i udział w sesji. Zakończył obrady wypowiadając formułę: „zamykam XII Sesję Rady Miejskiej w 

Kamieńsku VII kadencji.” 

 

 

 

 

 


